
Zápis ze 192. zasedáńı AS MFF UK dne 15. května 2013

Př́ıtomni: T. Bártlová, C. Brom, J. Buĺın, J. Doleǰśı, R. Grill, M. Johanis, M. Kopecký, P. Krtouš, P. Kučera,
J. Opršal, J. Pešička, P. Pošta, M. Prokešová, T. Roskovec, D. Stanovský, S. Stehno, J. Šejnoha, P. Valtr

Hosté: V. Baumruk, A. Havĺıčková, P. Kolman, J. Kratochv́ıl, D. Lanková, A. Ĺıska, M. Rokyta, J. Trlifaj,
L. Veverka, M. Vyšinka, V. Tůma, A. Kazda, K. Volná

Omluveni: Z. Drozd, J. Hric, S. Krýsl, J. Michálek, M. Posṕı̌sil,

Program zasedáńı

1. Diskuse s kandidátem na rektora prof. Zimou

2. Schvalováńı zápis̊u z minulých zasedáńı

3. Změna člena studentské komory

4. Vyjádřeńı předsedy volebńı komise o volbách do SKAS

5. Seznámeńı s principy přij́ımaćıho ř́ızeńı

6. Návrh jmenováńı prof. Mgr. Pavla Jungwirtha, DSc. členem Vědecké rady MFF UK

7. Návrh vnitřńıho předpisu, kterým se měńı Pravidla pro přidělováńı stipendíı

8. Směrnice děkana o výplatě stipendíı

9.Informace vedeńı fakulty

10. Delegáti AS v konkurzńıch komiśıch

11. Diskuse o zkoumáńı historie fakulty

12. Různé

Zahájeńı a schváleńı programu zasedáńı

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:05. Zasedáńı ř́ıdila T. Bártlová.

Program zasedáńı ve smyslu provedených změn byl schválen tichým souhlasem.

1. Diskuse s kandidátem na rektora prof. Zimou

Prof. Zima poděkoval za milé přiv́ıtáńı. Uvedl, že UK patř́ı mezi nejstarš́ı univerzity na světě a při pohledu do
budoucnosti je dobré pod́ıvat se nejprve také do minulosti. Připomněl, že jedńım z přáńı Karla IV. bylo, aby
univerzita byla srovnatelná s ostatńımi tehdeǰśımi světovými univerzitami např. v Oxfordu a Bologni.

Pokračoval, že t́ım nejcenněǰśım na univerzitě jsou lidé, a citoval v té souvislosti známé pravidlo z managementu:

”
Když se instituce každý večer vylidńı, stává se t́ım bezcennou.“Aby univerzita mohla dobře fungovat, je nutné

vycházet z princip̊u Wilhelma von Humboldta. Pro univerzitu je samozřejmě d̊uležité být excelentńı ve vědecké
práci, ale měla by zároveň být také jedńım z center společenského děńı. Život univerzity se pak neodehrává
pouze na rektorátě či děkanátě, ale předevš́ım v laboratoř́ıch a učebnách, právě tam, kde se bádá a vzdělává.
Nikoliv tedy pouze v administrativě, která, jak prof. Zima dodal, nás všechny někdy lehce ub́ıj́ı.

”
Univerzita muśı mı́t silné fakulty a fakulty muśı mı́t vysokou mı́ru autonomie,“pokračoval prof. Zima. Akade-

mická svoboda a autonomie pak umožňuj́ı zauj́ımat kvalifikovaná kritická stanoviska k děńı ve společnosti.

Prof. Zima se poté krátce věnoval nově připravovaným hodnoceńım výkon̊u vysokých škol. Zmı́nil běž́ıćı projekt
Metodiky 2013, kde má UK dle jeho názoru poměrně silné zastoupeńı (a kde mimo jiné prof. Němeček p̊usob́ı
jako koordinátor prvńıho piĺı̌re), i projekt IPn Metodika, kde je jako jediný zástupce UK doc. Münich, což dle
názoru prof. Zimy neńı dostatečné.

Prof. Zima dále prohlásil, že silná univerzita stoj́ı na partnerstv́ı a přátelstv́ı člen̊u akademické obce, muśı být
tedy mı́stem svobodné plurality názor̊u a konstruktivńı kritiky. Autonomie fakult a svébytnost obor̊u muśı být
tedy zřejmá a trvalá. Vyzval přitom k usilováńı o větš́ı mezifakultńı a mezioborovou prostupnost. Uvedl také
konkrétńı př́ıklad spolupráce, kdy na LF potřebovali pomoci s konkrétńım IT projektem, a nab́ıdka od IT firmy
spravuj́ıćı poč́ıtačový systém nebyla vyhovuj́ıćı. Obrátili se tedy na MFF, odkud dostali rychlé a kvalitńı řešeńı.

Zmı́nil, že elektronická skripta a využ́ıváńı elektronických médíı obecně by mělo patřit ke standard̊um dnešńı
doby.
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Uvedl, že je nutná symbióza vědy a výzkumu na straně jedné a pedagogické činnosti na straně druhé. Univerzita
by měla definovat prioritńı vědńı oblasti, kde má reálnou šanci být ve skupině těch nejlepš́ıch. Doplnil, že je
potřeba rozv́ıjet národńı i nadnárodńı spolupráci na úrovni pregraduálńıho i postgraduálńıho studia podle tř́ı I
– interdisciplinary, international, intersectional.

Znovu připomněl výzvu k rozš́ı̌reńı prostupnosti mezi fakultami i jednotlivými obory. Uvedl, že na humanitńıch
fakultách je vzájemný přesah vyučovaných obor̊u mnohem větš́ı než jaký má MFF s jinými fakultami. Uvedl, že
vid́ı jako potřebné rozš́ı̌rit počet obor̊u vyučovaných v angličtině. Prohlásil, že výuka v angličtině nut́ı učitelský
tým ovládat výuku oboru v tomto jazyce a že zahraničńı studenti jsou jednak finančńım benefitem, jednak
poté p̊usob́ı jako

”
vyslanci kvality“. Dodal, že dnes je na UK rozpracováno 15 programů typu joint degrese

(nebo podobných). Zmı́nil v té souvislosti d̊uležitost kritického srovnáńı s mezinárodńımi institucemi a nutnost
kritické (sebe)evaluace.

Uvedl dále, že je třeba věnovat se popularizaci vědy a problematice vzděláváńı. Reagoval přitom na poznámky
ve veřejných sdělovaćıch prostředćıch, kdy je základńı výzkum takřka

”
zadupáván do země“, a zd̊uraznil, že je

potřeba v této oblasti źıskat a udržet podporu veřejnosti. Jako př́ıklad dobrého popularizačńıho projektu uvedl
sv̊uj vlastńı zážitek z Itálie, kde viděl na nádvoř́ı galerie stát frontu lid́ı pobĺıž mladých lid́ı v b́ılých plášt́ıch,
kteř́ı vymysleli, že by jednoduše přibĺıžili sv̊uj obor, genetiku, návštěvńık̊um tak, že jim izoluj́ı jejich vlastńı
DNA, což lze provést ve velice krátké době. Lidé si s sebou odnesli jako suvenýr b́ılé vlákenko své vlastńı DNA.
Co se podobných projekt̊u týče, vid́ı prof. Zima v této oblasti popularizace

”
pole neorané“. Doplnil, že je potřeba

vytrvale jednat s partnery (ze soukromé sféry) s dodatkem, že na MFF je tato poznámka tak trochu nošeńım
dř́ıv́ı do lesa, avšak že to vńımá jako velmi d̊uležité.

v souvislosti ve vztahu s veřejnost́ı zmı́nil také potřebu co největš́ı transparentnosti. Zmı́nil d̊uležitost webové
prezentace a přehlednost univerzitńıch stránek, nebot’ jsou vizitkou instituce. Dodal, že je nutné vytvořit prostory
pro setkáváńı s veřejnost́ı, aby veřejnost vńımala UK jako tradičńı symbol národńıho bohatstv́ı, k čemuž lze
využ́ıt mimo jiné výroč́ı spjatá s významnými postavami UK a českých dějin (Jana Husa, Karla IV. a daľśıch).

Uvedl, že UK by měla být v̊uči student̊um zároveň shov́ıvavou i př́ısnou a být jejich skutečným domovem. Dodal,
že svět se měńı velmi rychle a nikdo netuš́ı, k čemu budeme vychovávat naše absolventy za 40 let. Citoval v té
souvislosti výrok Tonyho Blaira:

”
. . . in the modern world, there are no jobs for life“. Dle prof. Zimy bychom

absolventy měli tud́ıž vybavit i nezbytným minimem dovednost́ı mimo hlavńı obor jako např. právńım minimem
či dobrými schopnostmi (sebe)prezentace.

Zmı́nil d̊uležitost společenského života student̊u a podporu studentských aktivit ze strany UK, neomezovanou
pouze na Majáles či Rektorský den. Jako hlavńı úkol (či posláńı) rektorátu označil službu celému univerzitńımu
společenstv́ı. Co se ř́ızeńı univerzity týče, jako kĺıčovou zmı́nil úzkou spolupráci s AS UK, VR UK a daľśımi
orgány univerzity. Ve funkci rektora by se rád zasadil o vytvořeńı dlouhodobého záměru UK do roku 2025
a krátkodobé koncepce na roky 2015-2019, o př́ıpravu, realizaci a dokončeńı investičńıch akćı včetně rekonstrukćı
a modernizaćı objekt̊u UK, rozv́ıjeńı informačńıch platforem a elektronizaci agend. Rád by zavedl společné
pracovńı skupiny tvořené představiteli fakult a senát̊u. Provedl by také analýzu hospodařeńı UK s ćılem hledáńı
rezerv v oblasti náklad̊u.

Na závěr připomněl kĺıčové body své prezentace:

– vztah univerzity a společnosti,

– respektováńı autonomie jednotlivých fakult,

– větš́ı prostupnost mezi obory,

– vznik nových, prestižńıch obor̊u např́ıč fakultami a jinými VŠ,

– garance excelence ve vědě,

– nové formy výukových a vzdělávaćıch materiál̊u.

Dodal, že rozvoj UK záviśı na osobńım přispěńı každého člena akademické obce. Opět zd̊uraznil, že UK by měla
být mı́stem plurality názor̊u, vzájemného respektu, ale i kritického hodnoceńı v rámci otevřené diskuse.

T. Bártlová poděkovala za projev.

T. Roskovec pochválil, že na stránkách nalezl tzv.
”
kecátko“a vyjádřil sv̊uj obdiv za trpělivost s některými

dotazy i za odpov́ıdáńı veřejně. Prof. Zima odpověděl, že má třet́ı verzi svých stránek. Dodal, že největš́ı vlna
dotaz̊u byla vždy kolem přij́ımaćıho ř́ızeńı. T. Roskovec uvedl, že kdyby odpov́ıdal takto i jako rektor, bylo by to
velmi dobré. Prof. Zima uvedl, že se tomu nijak nebráńı, nebude-li dotaz̊u př́ılǐs mnoho. T. Roskovec pochválil
též usilováńı o autonomii fakult a zeptal se, jak vńımá prof. Zima finančńı situaci doktorand̊u ve srovnáńı se
situaćı v západńıch státech, kde je přechod mezi funkćı doktoranda a odborného asistenta spojitý. Dotázal se
též na praxi GA UK, kde nebývá výjimkou, že studenti s plným hodnoceńım projektu občas přesto nedostanou
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grantovou podporu.

Co se týče loga a tzv.
”
corporate identity“, prof. Zima uvedl, že vývoj jde od extrému k extrému. Nejprve nebyly

požadavky univerzity na fakulty de facto žádné, nyńı se určuje i velikost ṕısma. Prof. Zima prohlásil, že každá
seriózńı firma má v současné době manuál pro vlastńı prezentaci. Uvedl ale, že manuál o sedmdesáti stranách
je př́ılǐs dlouhý a některé požadavky přehnané, ač ochrana znaku UK je samozřejmě d̊uležitá.

Co se týče GA UK, uvedl, že všichni všechny de facto znaj́ı. Prohlásil, že ve chv́ıli, kdy je projekt dočten do
konce, v́ı hodnotitel obvykle zcela přesně, od koho projekt pocháźı. Položil tedy řečnickou otázku, jak zmı́něnému
problému zabránit. Uvedl, že

”
gauky“by si př́ıpadně mohly řešit př́ımo fakulty, ale jak tedy poté dělit peńıze

mezi fakulty? Nast́ınil možná kritéria (RIv body, počty student̊u) a dodal, že by mohli častěji kolovat lidé
v jednotlivých komiśıch.

Co se týče doktorandských stipendíı, uvedl, že stipendia jsou ńızká, ale prostředky na ně omezené. Řekl, že
je jistě možné sńıžit počet student̊u, nebot’ studium dokonč́ı tak čtyřicet až šedesát procent student̊u, př́ınos
části vynaložených peněz je tedy zjevně problematický. Doplnil, že na některých oborech v ČR může také být
student̊u př́ılǐs mnoho. Jako určitou možnost vid́ı, aby pracovǐstě garantovalo, že studenta zaměstná např. na
0,2 úvazku. Uvedl, že pokud student jde do dobrého vědeckého týmu, tak časem źıská plat srovnatelný s platem
asistenta.

J. Pešička se dotázal na názor na speciálńı zákon o UK. Na základě zákona by fakulty mohly mı́t právńı
subjektivitu. Prof. Zima uvedl, že stav, kdy fakulty měly právńı subjektivitu, se neĺıbil rektor̊um vysokých škol,
prosadili tedy stávaj́ıćı stav v letech 1996-98. v žádných diskuśıch o novém VŠ zákonu se zat́ım neobjevuje
návrh, že by právńı subjektivitu měly fakulty dostat nazpět. Uvedl, že nev́ı, že by se podobný speciálńı zákon
o UK připravoval a že jeho vznik nevid́ı reálně.

Co se týče realizace autonomie, řadu činnost́ı lze delegovat na fakulty, de facto tedy zmocnit děkana k jednáńı
jménem UK. Rád by toto realizoval v co největš́ı mı́̌re. Dodal ale, že na UK jsou fakulty, kde administrativńı
aparát tvoř́ı 3-4 zaměstnanci. Zde se nab́ıźı otázka, zda nezkvalitnit servis právě pro ně, s t́ım, že velké fakulty
maj́ı samozřejmě možnosti mnohem širš́ı.

J. Doleǰśı se dotázal, kde je potřeba na RUK zač́ıt se změnami a kam by se dle názoru prof. Zimy měla posunout
MFF UK. Prof. Zima odpověděl, že MFF UK je silnou fakultou a řada vědńıch oblast́ı pěstovaných na MFF
je prestižńıch. Jako př́ıklad pro daľśı rozvoj uvedl infrastrukturu, tedy chystané stavby v Tróji a Kampusu
Albertov. Domáćı úkol, který měl dle prof. Zimy zač́ıt včera, je diskuse s PřF UK a LF UK o vědeckém
využit́ı Kampusu Albertov a na to navazuj́ıćımi problémy. Uvedl, že je třeba využ́ıt moderńı technologie, aby
se energetická náročnost stavby rovnala nule, ale hlavně je potřeba se věnovat jej́ımu budoućımu využit́ı. Uvedl
také, že by nesd́ılel optimismus, že peńıze ve státńım rozpočtu budou věčně, a vyslovil se pro zvýšeńı úsiĺı v této
oblasti. Co se týče RUK, bude pravděpodobně potřeba pod́ıvat se na jeho ř́ızeńı a vnitřńı strukturu a pokud
možno zrychlit některé procesy.

Plnou podporu kandidatury prof. Zimy senátem 1. LF UK tlumočil skrze krátký projev prof. MUDR. Pavel
Pafko, DrSc. Uvedl, že prof. Zima byl po dvě volebńı obdob́ı děkanem 1. LF UK, při druhé volbě pak byl zvolen
jednomyslně, a to předevš́ım kv̊uli tomu, co dobrého pro fakultu udělal. Prof. Pafko dodal, že za každým, kdo
kdy zastával nějakou funkci, z̊ustává stopa viditelná i neviditelná. Za prof. Zimou dle jeho slov z̊ustává stopa
jasně viditelná, např. významné rekonstrukce, a také neviditelná, nebot’ jej poznal jako člověka, který když něco
sĺıb́ı, tak to stoprocentně dodrž́ı. Zmı́nil, že prof. Zima byl mezi top ten manažery v ČR jeden čas na čtvrtém
mı́stě a že manažerskou práci vid́ı (ve funkćıch děkana i rektora) jako velmi d̊uležitou. Na závěr s jemným
vtipem doplnil, že prof. Zima je samozřejmě také vědeckým pracovńıkem a začal publikovat jako středoškolák.
Tématem jeho práce byli koně Převalského. Uvedl, že vést fakultu je někdy opravdu

”
práce pro koně“. Avšak

koně se jen pasou a předváděj́ı, ale prof. Zima se ve své funkci ani nenapásl, ani nepředváděl.

C. Brom se dotázal, že ve svém projevu prof. Zima zmı́nil větš́ı podporu prioritńım obor̊um – což ovšem
znamená, že některým obor̊um se peńıze přidaj́ı a některým uberou. Prof. Zima uvedl, že za prvé by takové obory
nevyb́ıral on sám. Musely by je definovat školy, vědecké rady škol, senáty škol. Navázal na otázku o doktorandech;
v některých oborech nejsou kvalitńı vědci, nejsou kapacity, neńı vybaveńı, úroveň vědeckého ohlasu je tak ř́ıkaj́ıc

”
česká“. A jiné obory jsou kvality nesporně evropské či světové. Uvedl zároveň, že do pr̊uměrného oboru je nutno

nasypat mnoho peněz, aby se rozvinul. To samé je nutno investovat i do perspektivńıho oboru, aby neztratil
krok a v ideálńım př́ıpadě se rozvinul ještě v́ıce. Při prvńı variantě se rating UK pravděpodobně neposune nikam
kupředu. Uvedl jiný př́ıklad, kdy ústav ve Švýcarsku řešil velký projekt, na který pak nebylo žádným novým
navázáno. v d̊usledku se zmenšil na cca jednu pětinu své p̊uvodńı velikosti. Opět zd̊uraznil, že otázka podpory
obor̊u bude samozřejmě k diskusi na jednotlivých oborech i fakultách.

C. Brom se dotázal, zda by konkrétně šlo o přerozděleńı prostředk̊u v rámci jednotlivých fakult, anebo i mezi
fakultami v rámci UK. Prof. Zima uvedl, že si umı́ představit i druhou možnost.
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Při té př́ıležitosti promluvil o tom, že velké univerzity standardně maj́ı sv̊uj lobbing př́ımo v Bruselu a sleduj́ı
velmi pečlivě, co se chystá v EU. Zmı́nil př́ıklad, kdy o velkých projektech v EU doporučil rozhodnut́ı úředńık
na základě dobré administrativńı spolupráce s institućı (nikoli na základě vědecké kvality). Uvedl, že i UK bude
možná potřebovat služby, kdy j́ı specializovaný podnik či instituce pomůže sepsat kvalitńı evropský projekt.

J. Šejnoha uvedl, že výše popsanému mechanismu př́ılǐs nerozumı́. Uvedl, že dle jeho chápáńı RUK v podstatě
hodlá stanovit kritéria hodnoceńı kvality vědecké práce, na kterých se přitom celá ČR neńı př́ılǐs schopná
domluvit. Dotázal se, jak by se toto prakticky řešilo a jak by se srovnávaly fakulty s mnoha menš́ımi obory
(PřF, FF) oproti fakultám s několika velkými základńımi obory typu LF UK. Daľśı jeho dotaz zněl, zda

”
vláda

RUK“bude mı́t podobu centrálně ř́ızené korporátńı instituce nebo sṕı̌se servisu pro fakulty.

Prof. Zima uvedl, že obor̊u samozřejmě může mı́t každá fakulta tolik, kolik chce. Uvedl, že nevid́ı d̊uvod, proč
by v tomto ohledu měla nastat nějaká regulace ze strany RUK. z hlediska vzděláváńı určitě neńı na škodu mı́t
obor̊u v́ıce. Co se ale týče vědńıch obor̊u, řekl, že lze objektivizovat kritéria např́ıklad porovnáńım se světem.
Kritéria pro posuzováńı budou samozřejmě odlǐsná pro př́ırodovědné a humanitńı směry. Uvedl, že se vědecké
rady jistojistě

”
pohádaj́ı“o to, co je skutečně dobrá vědecká práce, nicméně fakulty by měly mı́t také tvrdá

data na podporu tvrzeńı, proč jsou v něčem opravdu dobré. Uvedl, že na fakultách bude povinnost své priority
definovat a na p̊udě UK se bude vést daľśı diskuse.

Co se týče
”
stylu vládnut́ı“, prof. Zima zmı́nil diskutovaný jednotný grafický styl. Prohlásil, že na oficiálńıch

dokumentech by nějaká společná kultura být měla. Uvedl, že by se o takových otázkách mělo omezený čas
diskutovat a právě diskuse by měla být základem pro následné rozhodnut́ı.

J. Kratochv́ıl se dotázal, jak by se prof. Zima zachoval ohledně znaku MFF UK, konkrétně zda by umožnil jeho
daľśı už́ıváńı. Prof. Zima sĺıbil, že ano a že by ani, řečeno se zjevnou nadsázkou, netrval na tom, aby znak byl
červený nebo černý. Opět s nadsázkou podotkl, že by ponechal možnost už́ıvat všechny znaky, které jsou kulaté.

Prof. Zima na daľśı otázku ohledně stavebńıch akćı a př́ıpadných nákup̊u nových budov odpověděl, že vybudovat
kampus pro 50 000 student̊u je utopie a také vybudovat kampusy pro jednotlivé fakulty je asi nereálné. U otázky
koupě daľśı budovy viděl jediný drobný problém, a to peńıze. Podotkl, že pokud je nová budova potřebná a bude
smysluplně naplněna, je samozřejmě možné řešit zdroje skrze překlenovaćı úvěr a podobně. Dodal, že peńıze,
jsou-li opravdu potřeba, se obvykle najdou.

C. Brom se dotázal na podporu postdoc projekt̊u. Prof. Zima uvedl, že postdoc granty budou nahrazeny junior
granty od GA ČR. Uvedl dále, že myšlence podpory postdoc̊u se obecně nijak nebráńı (zmı́nil běž́ıćı projekty
UNCE) a dodal, že nastupuj́ıćı asistent by také měl být zapojen do širš́ı vědecké skupiny a sáhnout si tak na
prostředky z center, grant̊u GA ČR a daľśı. Jiná podpora je jistě možná, ale je potřeba na ni někde vyčlenit
zdroje, o kterých v tuto chv́ıli, prohlásil, nemá rozmyšleno, ze které kapitoly by se př́ıpadně vzaly.

T. Bártlová na závěr opět poděkovala prof. Zimovi a prof. Pafkovi. Prof. Zima na oplátku poděkoval za milé
setkáńı.

Poté během vyhlášené přestávky oba hosté opustili zasedáńı.

2. Schvalováńı zápis̊u z minulých zasedáńı

Zápis ze 192. zasedáńı byl schválen hlasováńım ve smyslu uvedených připomı́nek.

Hlasováńı: 17-0-2.

3. Změna člena studentské komory

K. Kuncová rezignovala na funkci člena Akademického senátu MFF UK. J. Doleǰśı s blahopřáńım uvedl do
funkce Mgr. Jakuba Opršala.

4. Vyjádřeńı předsedy volebńı komise o volbách do SKAS

Alexandr Kazda, předseda volebńı komise, referoval o pr̊uběhu voleb do SKAS, které proběhly dne 14. května
2013. Zvoleni byli: T. Bártlová, V. Tůma, P. Vágner, O. Procházka, T. Roskovec, P. Pošta, J. Šejnoha,
T. Masař́ık. A. Kazda předal originál volebńıho protokolu předsedovi senátu a J. Doleǰśı na oplátku poděkoval
za ř́ızeńı voleb.
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5. Seznámeńı s principy přij́ımaćıho ř́ızeńı

J. Kratochv́ıl uvedl, že na př́ı̌st́ım zasedáńı senátu bude předložen dokument o přij́ımaćım ř́ızeńı. Dnes vyjádřil
přáńı diskutovat o chystaných změnách, nebot’ některé otázky bývaj́ı diskutovány opakovaně a obvykle deľśı
čas.

P. Kolman představil některé změny, které nepodléhaj́ı schváleńı senátu. Uvedl, že se chystá smlouva s FF UK
o společné výuce v Bc. studiu matematiky zaměřené na vzděláváńı v kombinaci s vhodnými obory na FF UK
(např. angličtinou). Dále uvedl, že v tomto roce nebyl vyb́ırán poplatek za přihlášku do studia v anglickém jazyce,
daľśı rok by už být vyb́ırán měl. Uvedl, že MFF UK by ráda vyjednala s RUK termı́n podáváńı přihlášek do
Bc. studia až na konci března (únorový termı́n je totiž konkurenčńı nevýhodou oproti jiným školám). Co se týče
žádosti o prominut́ı přij́ımaćıho ř́ızeńı z d̊uvodu prospěchu, vedeńı fakulty by raději termı́n posunulo z 9. května
na konec března současně s podáńım přihlášky. K Bc. studiu v českém jazyce dále uvedl, že pro př́ı̌st́ı rok by
měly být podmı́nky přij́ımaćıho ř́ızeńı na všech oborech matematiky a informatiky jednotné. Letos na finančńı
matematice nebylo umožněno prominut́ı přij́ımaćı zkoušky, promı́jeńı z d̊uvodu prospěchu pak bylo letos do
pr̊uměru 1.75 pro neučitelské obory a do pr̊uměru 2.00 pro učitelské obory, pro př́ı̌st́ı akademický rok by se
měla hranice vrátit na hodnotu 1.50. Ukázalo se totiž, že studenti přijat́ı na základě prospěchu bez přij́ımaček
do pr̊uměru 1.5 v matematice maj́ı (statisticky významně) lepš́ı výsledky v testech na Albeři. P. Kolman dodal,
že FEL přij́ımá též do pr̊uměru 1.5 a osobně by nechtěl, aby se MFF UK tvářila jako horš́ı škola.

T. Roskovec se dotázal na rozd́ıly v testech na Albeři. M. Rokyta uvedl, že studenti přij́ımańı bez přij́ımaček
jsou lepš́ı v pr̊uměru zhruba o 1 bod. K. Kolář se dotázal, zda studenti učitelstv́ı budou mı́t přij́ımaćı podmı́nky
podle toho, do jakého programu formálně patř́ı.1 P. Kolman uvedl, že ano.

P. Kolman uvedl, že u studia v anglickém jazyce se plánuje rozš́ı̌reńı test̊u, na základě kterých bude odpouštěna
přij́ımaćı zkouška. Uvedl, že A level zkoušky v anglosaských zemı́ch se skládaj́ı v srpnu a studenti pak nest́ıhaj́ı
vyř́ıdit v́ızum, budou proto patrně postačovat zkoušky, které tito studenti skládaj́ı před t́ım, než jsou připuštěni
k A level zkouškám.

Př́ıj́ımaćı ř́ızeńı do NMgr. programů v českém jazyce nečeká žádná změna. Př́ıj́ımaćı ř́ızeńı do NMgr. programů
v anglickém jazyce čeká stejné rozš́ı̌reńı mezinárodńıch test̊u, na základě kterých se odpoušt́ı přij́ımaćı zkoušky,
jako tomu bude u Bc. studia.

Co se týče doktorského studia, v loňském a letošńım akademickém roce se konaj́ı přij́ımaćı zkoušky bez možnosti
odpouštěńı, v předchoźıch letech byl přijat téměř každý. P. Kolman uvedl, že se obecně přemýšĺı, jak jednoduše
vźıt někoho, kdo je dobrý, aniž by se musela scházet komise, a zároveň jak neotevř́ıt studium úplně pro každého.
Zvažovaným kritériem by mohlo být složeńı státńıch zkoušek na př́ıslušném oboru se známkou 1 nebo 2.

M. Vyšinka se dotázal, zda se výhledově chystá také Bc. studium fyziky v anglickém jazyce. P. Kolman uvedl,
že zat́ım se takové studium otev́ırat neplánuje.

T. Roskovec uvedl, zda by bylo možné u přij́ımaćıho ř́ızeńı do doktorského studia při odpouštěńı zkoušek
zohlednit státńı zkoušky konané v zář́ı. P. Kolman uvedl, že by se prominut́ı pravděpodobně mohlo týkat pouze
těch, co skládaj́ı státnice v červnovém termı́nu.

J. Šejnoha se dotázal na využit́ı SCIO či jiných test̊u. Připomněl, že standardńım argumentem proti je absence
kontroly kvality. P. Kolman uvedl, že nev́ı o jiných testech než jsou SCIO testy, které se vedeńı fakulty nechystá
nab́ızet jako alternativu. Zmı́nil článek v tisku, kde předńı gymnázia vysvětluj́ı, proč upoušt́ı od použ́ıváńı SCIO
test̊u. Uvedl také, že MFF UK by t́ım dalo dobrozdáńı test̊um SCIO jako takovým. U anglického studenta je
situace o poznáńı jiná a je zároveň potřeba zajistit, aby studenti měli možnost složit nějakým zp̊usobem přij́ımaćı
zkoušky ve svém domovském státě.

P. Krtouš se dotázal na počet přihlášek do anglického studia – P. Kolman uvedl, že do druhého kola přǐslo kolem
45 přihlášek. Rozhodnut́ı o přijet́ı bylo zat́ım vydáno jen několik. Uvedl také, že u některých přihlášek je vidět,
že jsou mı́něny zcela vážně a podotkl, že někteř́ı studenti teprve budou skládat maturitu. Uvedl, že mezinárodńı
skladba uchazeč̊u je velmi pestrá.

J. Kratochv́ıl uvedl, že i u přij́ımaćıho ř́ızeńı v českém jazyce se plánuj́ı organizačńı změny. Zmı́nil pozděǰśı
začátek test̊u a projekt

”
přij́ımačky s lidskou tvář́ı“, který by měl uchazeč̊um přij́ımaćı ř́ızeńı co nejv́ıce

zpř́ıjemnit a zpestřit, s ćılem zvýšit procento přijatých student̊u, kteř́ı se rozhodnou skutečně na MFF na-
stoupit.

1) Studenti učitelstv́ı fyziky patř́ı bez ohledu na druhou aprobaci pod program fyzika, kde přij́ımaćı zkoušky nejsou.
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6. Návrh jmenováńı prof. Mgr. Pavla Jungwirtha, DSc. členem Vědecké rady MFF UK

J. Kratochv́ıl uvedl, že doplněńı Vědecké rady o exterńıho člena navrhuje z d̊uvodu, že prof. D. Vokrouhlický
požádal o tzv. sabbatical (uvolněńı z povinnost́ı člena VR) na minimálně jeden semestr. Nab́ızel v př́ıpadě
potřeby též svou rezignaci, namı́sto toho po dohodě s proděkanem pro vědu prof. Trlifajem navrhuje děkan
doplněńı VR MFF UK o jednoho člena. Z hlediska žadatel̊u o habilitaci nejde o žádné znevýhodněńı – pro
schváleńı po jmenováńı daľśıho člena budou potřebovat stejně jako předt́ım 13 souhlasných hlas̊u. O návrh byla
požádána fyzikálńı sekce, prof. Baumruk tlumočil návrh jmenovat prof. Jungwirtha. Tento návrh byl děkanem
fakulty J. Kratochv́ılem přijat s potěšeńım. J. Kratochv́ıl uvedl, že on osobně i prof. Trlifaj považuj́ı prof.
Jungwirtha za člověka, který bude VR MFF UK dělat čest, a ocenil také, že prof. Jungwirth reagoval na
nab́ıdku rychle a kladně.

O návrhu bylo hlasováno tajně, skrutátory byli jmenováni T. Roskovec a M. Kopecký.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje návrh na jmenováńı prof. Mgr. Pavla Jungwirtha, DSc. členem
Vědecké rady MFF UK na zbývaj́ıćı část obdob́ı 2012-2016.

Hlasováńı: 19-0-0.

7. Návrh vnitřńıho předpisu, kterým se měńı Pravidla pro přidělováńı stipendíı

P. Kolman návrh uvedl. Jde o změnu, která se týká účelových stipendíı – v současnosti je možno požádat
o účelové stipendium prostřednictv́ım SFG jednou ročně. Navrhovaná změna je, že bude přidáno jedno kolo
žádost́ı. J. Kratochv́ıl doplnil, že o změnu požádal jeden z proděkan̊u, aby na SFG mohli studenti pracovat přes
léto.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje návrh vnitřńıho předpisu, kterým se měńı Pravidla pro přidě-
lováńı stipendíı.

Hlasováńı: 19-0-0.

8. Směrnice děkana o výplatě stipendíı

P. Kolman opět návrh uvedl. Změnou je navýšeńı stipendia za vynikaj́ıćı studijńı výsledky (z 16 200 na 18 000
Kč ročně).

Usneseńı: AS MFF UK v́ıtá návrh směrnice děkana č. 7/2013 o výplatě stipendíı.

Hlasováńı: 19-0-0.

9. Informace vedeńı fakulty

(a) Proběhl facelift webových stránek MFF UK. Hlasováńı na facebooku vycházelo v den jednáńı AS MFF UK
výrazně ve prospěch provedené změny. J. Kratochv́ıl uvedl, že v obdob́ı krátce před spuštěńım pracovńıci
OMK, PŚıK, proděkan pro PR a daľśı pracovali na změnách dnem i noćı. Uvedl, že daľśı práce, jej́ıž náplńı
je zamyšleńı nad celkovou koncepćı stránek, započnou v nejbližš́ı době.

(b) 2. května proběhlo inauguračńı odpoledne Nečasova centra spojeného s kolokviálńı přednáškou profesora
E. Süliho, za účasti daľśıch zahraničńıch host̊u a také rektora UK prof. V. Hampla.

(c) Ve dnech 25. a 26. 4. 2013 proběhl v Praze v prostorách Akademie věd dvacátý ročńık národńıho finále
Soutěže vědeckých a technických projekt̊u středoškolské mládeže EXPO SCIENCE AMAVET.

Souběžně s národńım finále se konala v Ryt́ı̌rském sále Valdštejnského paláce Senátu Parlamentu ČR Kon-
ference 20 let soutěže EXPO SCIENCE AMAVET, na ńıž převzal pro fakultu z rukou 1. mı́stopředsedkyně
senátu PaedDr. Aleny Gajd̊uškové Čestné uznáńı za dlouhodobý př́ınos při rozv́ıjeńı zájmu mládeže o vědu
a techniku proděkan pro PRopagaci MFF UK RNDr. Martin Vlach, Ph.D. Čestná uznáńı obdrželi jmenovitě
i prof. RNDr. Zdeněk Němeček, DrSc., doc. RNDr. Pavel Svoboda, CSc., a PhDr. Alena Havĺıčková.

(d) Prob́ıhaj́ı př́ıpravy na FotoFest. L. Veverka uvedl, že již přǐsel prvńı soutěžńı př́ıspěvek. V souvislosti se
soutěž́ı vyšel článek v časopise 100+1.

(e) Pokračuj́ı také př́ıpravy na Festival Fantazie v Chotěboři.
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(f) MFF UK spolupořádala v sobotu 11. května překladatelský maraton Khanovy školy. V reakci došel děkovný
email, nebot’ účastńıćım se dobrovolńık̊um se podařilo přeložit 82 vidéı a také odstranit řadu chyb v pře-
kladech. Daľśı jednáńı o spolupráci přijdou.

(g) A. Havĺıčková informovala, že dob́ıhaj́ı soustředěńı korespondenčńıch seminář̊u, proběhly soutěže SVOČ
a chystá se Vědohrańı na 3. června, o které byl velký zájem – v 9:00 se spustilo přihlašováńı, ve 14:00 byla
polovina mı́st pro školy zablokovaná.

(h) Co se týče navrhovaných úprav Statutu UK a vnitřńıho mzdového předpisu UK, AS UK byly odeslány
společné připomı́nky senátu fakulty a vedeńı fakulty. J. Doleǰśı k tomu uvedl, že zasláńı připomı́nek
předcházelo internetové hlasováńı o společném stanovisku (17 senátor̊u zněńı podpořilo). J. Doleǰśı se také
zúčastnil v pátek 10. května 2013 na rozš́ı̌reném jednáńı AS UK o připomı́nkách k návrh̊um. Na jednáńı
byl př́ıtomen prorektor Šobr, navrhovatel jednotného grafického stylu. J. Doleǰśı prohlásil, že na jednáńı
argumentoval osvědčeńım o registraci znaku fakulty jako ochranné známky a zd̊urazňoval, že formulace
MFF UK byly v oficiálńım stanovisku voleny velmi diplomaticky. Pan prorektor se dle J. Doleǰśıho nejprve
snažil o chystaných změnách mlžit a až posléze připustil, že pravidla pro jednotný styl zat́ım nejsou k dis-
pozici a zat́ım nikdo nev́ı, jak přesně budou vypadat. Na jednáńı byl př́ıtomen také tv̊urce grafických část́ı
návrh̊u, který na námitky uvedl, že v pravidlech by byla stanovena výjimka, že fakulty budou moci mı́t

”
historické“znaky, jejichž použ́ıváńı by na nějakou dobu bylo připuštěno. J. Doleǰśı sdělil, že

”
vstř́ıcný“návrh

tlumoč́ı AS MFF UK. PřF UK se dle J. Doleǰśıho ozvala s připomı́nkou, zda by fakulty mohly použ́ıvat jako
alternativu pečet’ UK s dodatečným výrazným znakem fakulty, na což se prorektor Šobr i př́ıtomný grafik
př́ılǐs vstř́ıcně netvářili. J. Doleǰśı navrhl, aby AS MFF UK prorektorovi odpověděl ve smyslu, že opravdu
v́ıtáme zmı́něnou výjimku. J. Kratochv́ıl uvedl, že kompromis, kdy by se mohl

”
historický“znak fakulty

použ́ıvat za rozumných podmı́nek (např. vyčerpáńı zásob vyrobených medaiĺı), by mohl být přijatelný.

J. Pešička se dotázal, zda se vyjadřovat muśıme. J. Doleǰśı uvedl, že de facto jsme se již pro AS UK vyjádřili,
toto je pouze mı́rný vstř́ıcný krok ke kompromisu.

(i) Pavilon v Troji: na MŠMT bude prezentován projekt, poté by mělo MŠMT dát definitivńı schváleńı
prostředk̊u pro financováńı projektu.

M. Vyšinka vývoj projektu komentoval s t́ım, že FHS uspořádala na rekonstrukci bývalého objektu menzy
v Troji architektonickou soutěž a návrhy i výsledek soutěže dala na internetové stránky. Dotázal se, zda toto
učińı MFF UK také, nebo se přidrž́ı projektu

”
dvorńıho návrháře“. J. Kratochv́ıl uvedl, že M. Vyšinka má

pravdu v tom, že nebyla vyhlášena architektonická soutěž. P. Krtouš se dotázal, v jakém je projekt vlastně
stavu? J. Kratochv́ıl uvedl, že v současnosti neńı jasné př́ılǐs mnoho. Uvedl, že oproti p̊uvodńımu plánu
má projekt zpožděńı, př́ıpravná fáze proběhne pravděpodobně do roku 2015 a vlastńı stavba do roku 2018.
Prostředky v tuto chv́ıli zcela jisté nejsou. L. Veverka poznamenal, že projekt bude veřejně prezentován sṕı̌se
ve chv́ıli, kdy budou projektu definitivně schváleny prostředky, což bude jistě předt́ım, než započtou práce.
J. Šejnoha se dotázal, zda mı́t dvorńıho architekta neńı poněkud laxńı př́ıstup – architektonické věci se dle
jeho slov obvykle soutěž́ı. J. Kratochv́ıl uvedl, že sṕı̌se se některé architektonické věci soutěž́ı – současné
vedeńı pak projekt převzalo jako hotový. A. Ĺıska doplnil, že architektonický projekt teprve vytvářen bude,
v současnosti je hotova pouze architektonická studie (náklady na jej́ı poř́ızeńı byly řádově milion korun).

(j) Kampus Albertov: jak již zmı́nil kandidát na rektora prof. Zima, od začátku roku se scháźı monitorovaćı
výbor, jehož členy jsou děkani fakult, zástupce ministerstva a vede jej rektor UK. V pátek 17. května se opět
sejde a bude nejsṕı̌se konstatovat, že práce prob́ıhaj́ı pomaleji než by bylo vhodné. Týden před zasedáńım AS
MFF UK se konala jednodenńı konference Stav́ıme Kampus Albertov, kterou navšt́ıvili architekti velkých
univerzitńıch kampus̊u a podělili se o své zkušenosti. Neproběhla zat́ım jednáńı o tom, jaké obory budou
v Kampusu mı́t svá pracovǐstě, nejsou specifikovány požadavky na umı́stěńı př́ıstroj̊u, provozy s požadavky
na speciálńı umı́stěńı atd. J. Pešička uvedl, že např. ze strany pracovǐstě, kde p̊usob́ı, obdobné požadavky
už dávno odešly. J. Kratochv́ıl uvedl, že tyto požadavky sb́ırala VR Kampusu Albertov, ale tyto požadavky
přesáhly plánovanou kapacitu. Je také v jednáńı, že některé požadavky budou v jiném chystaném kampusu
(BIOCEV). J. Kratochv́ıl uvedl, že je potřeba zamezit duplicitńım požadavk̊um, sesb́ıraný seznam proj́ıt
a udělat rozhodnut́ı, které věci podpořit.

(k) Studentská anketa v ZS: k elektronické anketě, která prob́ıhala v ZS 2012/13 děkan J. Kratochv́ıl uvedl, že
zcenzuroval jedinou připomı́nku, která se sestávala z odkazu na YouTube na rapové vystoupeńı zpěváka,
který neměl pravděpodobně s MFF UK nic společného. Uvedl, že žádná jiná připomı́nka nebyla urážlivá,
ač některé byly ostře kritické. Výsledky byly zveřejněny a J. Kratochv́ıl konstatoval, že připomı́nek bylo
opravdu hodně. Nejlepš́ı vyučuj́ıćı budou oceněni.
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(l) Studentská anketa v LS: prob́ıhaj́ıćı paṕırová anketa trṕı stejnými dětskými nemocemi jako loni. Opět to
otevřelo mnoho otázek, mezi jinými jak označit předměty, kde nemá př́ılǐs smysl anketu provádět, tedy
např. semináře s jiným přednášej́ıćım každý týden, přednášky ve formě kontrolovaného čteńı apod.

J. Šejnoha uvedl, že vytǐstěné ĺıstky jsou pro jeden předmět, pro jeden čas. Uvedl, že ĺıstky pro některé
předměty nebyly vytǐstěny ze zat́ım nezjǐstěných d̊uvod̊u.

M. Prokešová uvedla, že jednou podstatnou chybou bylo nezohledněńı faktu, že výuka pro třet́ı ročńıky konč́ı
o 14 dńı dř́ıve. Druhou, že se pedagog̊um nejprve objevily obálky s paṕıry ve schránce, ale bez informaćı,
a potřebné informace přǐsly až posléze.

J. Kratochv́ıl uvedl, že o všech zmı́něných problémech se v́ı. Uvedl, že standardńı komunikačńı kanály
na fakultě nefunguj́ı tak, jak by ideálně měly. Podobné př́ıpady se stávaly dř́ıve s pozváńım na setkáńı
zaměstnanc̊u, nyńı se to ukázalo ještě v́ıce a d̊urazněji. Tento problém, tedy existence př́ımého emailového
kontaktu na všechny zaměstnance, bude kolegiem děkana řešen.

M. Prokešová ještě uvedla třet́ı připomı́nku, že ĺıstky šly na jednotlivá mı́sta podle toho, kam patř́ı předmět,
a ne podle toho, kam patř́ı jeho vyučuj́ıćı. J. Kratochv́ıl i M. Rokyta shodně potvrdili, že i tento problém
již zazněl na kolegiu děkana.

J. Kratochv́ıl zmı́nil, že se diskutuj́ı i jiné možnosti prováděńı ankety, např. rozdáváńı anketńıch ĺıstk̊u při
zkouškách s jiným zp̊usobem následného sběru. Uvedl, že ĺıstky lze skenovat v libovolném pořad́ı, technicky
to tedy nepředstavuje problém.

(m) Poč́ıtačové laboratoře: tisk v laboratoř́ıch bude organizován stejně jako to bylo dosud obvyklé. J. Kratochv́ıl
uvedl, že se sjednot́ı provozńı řády laboratoř́ı.

(n) Studium v angličtině: Byl přijat Bc. Veselý na studijńı odděleńı, který převzal péči o uchazeče o studium
v angličtině.

(o) V harmonogramu na akademický rok 2013/14 bude separátńı děkanský sportovńı den 23. ř́ıjna 2013.

(p) J. Kratochv́ıl upozornil př́ıtomné na rozloučeńı se školńım rokem v Troji konaném 19. června. Akce je
tradičně určena pro zaměstnance a doktorandy.

10. Delegáti AS v konkurzńıch komiśıch

J. Kratochv́ıl požádal AS MFF UK o jmenováńı svých zástupc̊u do konkurzńıch komiśı dle přiloženého seznamu.

J. Doleǰśı uvedl, že AS MFF UK jmenuje standardně jednoho člena s poradńım hlasem. Navrhl pokračovat
v praxi jmenovat jednoho zástupce a jednoho náhradńıka.

Navrženi byli: za fyziku J. Pešička, P. Krtouš jako náhradńık, za informatiku P. Kučera, J. Šejnoha jako
náhradńık, za matematiku T. Bártlová, D. Stanovský jako náhradńık.

Hlasováńı: 18-0-1.

11. Diskuse o zkoumáńı historie fakulty

J. Doleǰśı uvedl, že M. Vyšinka jej přiměl koupit knihu Náměst́ı Krásnoarmějc̊u 2. Kateřinu Volnou, spoluautorku
knihy, pozval J. Šejnoha na zasedáńı senátu a K. Volná pozváńı přijala. J. Doleǰśı ji krátce uv́ıtal. Předt́ım uvedl,
že kniha je obsáhlým dokumentem o letech normalizace (na FF UK), na které starš́ı členové senátu maj́ı mnoho
vzpomı́nek, ale mladš́ı generace už tuto dobu nezažila. J. Doleǰśı uvedl, že byl dán podnět, aby podobná publikace
vznikla i o situaci na MFF UK. Uvedl, že by na tomto senátu rád položil otázku, zda podobnou publikaci chceme
a zda existuj́ı kvalifikovańı historici, kteř́ı by měli zájem historii MFF UK zmapovat. Uvedl, že AS MFF UK
je asi nejpovolaněǰśı institućı k zodpovězeńı této otázky. J. Šejnoha na vyzváńı J. Doleǰśıho dodal, že kniha
studuje život FF UK v daném mikroklimatu za daných podmı́nek. J. Šejnoha uvedl, že by rádi požádali nejen
o studium let normalizace na MFF UK, ale i studium celé historie MFF UK, nebot’ ještě žij́ı pamětńıci z doby
vzniku fakulty. Začalo by se pravděpodobně studiem tzv. orálńı historie. J. Šejnoha uvedl, že dle jeho názoru
by toto zkoumáńı znamenalo př́ınos.

M. Vyšinka k tomu dodal, že MFF UK je špičková instituce a pravděpodobně takovou je už deľśı dobu. Uvedl,
že by jej zaj́ımalo, jak se MFF UK na špici dostala a jak se tam vlastně udržuje – a že podobné informace by
bylo zaj́ımavé mı́t uchovány pro budoućı generace.

J. Šejnoha zmı́nil obavy, zda záměrem publikace neńı to, že někdo chce pouze
”
vytahovat šṕınu“. J. Šejnoha

uvedl, že tak tomu rozhodně neńı. Uvedl, že podobné diskuse se vedly i na FF UK. Uvedl, že diskuse, zda
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pozitiva převáž́ı nad negativy, je zcela legitimńı a může se stát, že konkrétńımu člověku vznikne vydáńım
takové publikace újma. Vyzval př́ıtomné k diskusi.

C. Brom uvedl, že by dle jeho názoru bylo užitečné podobnou publikaci mı́t. Uvedl, že MFF UK obrazně plave
ve vakuu a že nev́ı, kde by se dozvěděl, co se s MFF dělo např. v šedesátých letech. Uvedl, že by určitě začal
t́ım nejstarš́ım obdob́ım.

J. Pešička se dotázal na samotný smysl diskuse. Uvedl, že AS MFF UK přece nemůže studium historie zakázat.
J. Šejnoha ale uvedl, že vyjádřeńı zájmu má určitě konotace – např. při žádostech o grant za t́ımto účelem, při
př́ıstupu k materiál̊um (senát muśı dát svoleńı). J. Šejnoha ještě upřesnil, že je otázkou, zda

”
chceme v̊ubec

bádat a jakým zp̊usobem chceme bádat“. J. Šejnoha uvedl, že samozřejmě by nikdo nikoho k ničemu nenutil
a jednotliv́ı pamětńıci by byli prostě osloveni. Do archivu pod správou UK ale muśı povolit př́ıstup senát.
J. Pešička uvedl, že potřebu vzniku podobné knihy nepocit’uje, ale chápe, že mladš́ı generace může podobnou
potřebu pocit’ovat. T. Bártlová uvedla, že SKAS nepřijal podporuj́ıćı usneseńı tomuto záměru s hlasováńım
v poměru 3-0-3. T. Roskovec uvedl, že dle jeho názoru by o otázce podpory publikace měli rozhodnout zejména
pamětńıci těch dob. J. Pešička uvedl, že lidé na MFF museli mı́t jistou úroveň a v jistých dobách asi museli
ž́ıt dvoj́ı život, ale neočekává zjǐstěńı žádných zásadńıch skutečnost́ı. P. Krtouš uvedl, že některé projekty
obdobného typu se už děj́ı – např. na fyzice je na tabuĺıch vývoj teoretické fyziky od poloviny 19. stolet́ı.
P. Krtouš zmı́nil seminář s hostem doc. Janouchem, o který byl zájem enormńı. Uvedl, že zájem o podobnou
publikaci by dle jeho názoru jistě byl.

J. Šejnoha nab́ıdl zap̊ujčeńı zmı́něné knihy Náměst́ı Krásnoarmějc̊u 2. Uvedl, že je tam dobře popsána i zvolená
metoda zkoumáńı historie. J. Pešička uvedl, aby bylo jasno, že vzniku nijak nebráńı, jen uvedl, že se nedomńıvá,
že by jemu osobně publikace něco nového přinesla. J. Šejnoha uvedl, že na MFF UK prob́ıhaly např. semináře
prof. Vopěnky, jejichž náplň byla

”
problematická z pohledu režimu“. Shrnul j́ım očekávané př́ınosy vzniku

publikace.

C. Brom uvedl trochu odlehčeně, že by ho i zaj́ımalo, zda v šedesátých letech byly granty, zda byl tělocvik, zda
se jezdilo do zahranič́ı. Zaj́ımaly jej též námitky SKAS, T. Roskovec je stručně shrnul a uvedl, že je lze dohledat
v zápise z jednáńı SKAS ze dne 22. dubna 2013.

R. Grill uvedl, že MFF UK chyb́ı almanach nebo publikace podobného typu. J. Doleǰśı uvedl, že k 50. výroč́ı
vyšla publikace, kde pár vzpomı́nek podobného typu je. M. Vyšinka uvedl, že je rozd́ıl mezi almanachem (kde
každý ṕı̌se vzpomı́nky dle svého výběru) a systematickým historickým bádáńım.

J. Doleǰśı předal slovo K. Volné, která zd̊uraznila dležitost faktu, zda fakulta má vnitřńı v̊uli svou historii
zkoumat. Uvedla, že na FF UK nakonec přestalo být d́ılu aktivně bráněno. Ve chv́ıli, kdy je vstř́ıcnost fakulty
minimálńı, neńı možné bádáńı dovést tak daleko jako v př́ıpadě plné či částečné podpory. Uvedla, že součást́ı
týmu zkoumaj́ıćıho historii by měl určitě být také někdo př́ımo z MFF UK. Uvedla, že téma ke zkoumáńı historie
MFF UK rozhodně je, ale je potřeba zjistit, zda neńı oproti výzkumu odpor (pak by neměl smysl). Uvedla, že
zaj́ımavé profesně by pro ni bylo např́ıklad srovnáńı MFF a FF, fakult zaměřených na reálnou a humanitńı
vědu, nebot’ v reálné vědě neńı přece jen možné tolik ohýbat fakta.

J. Doleǰśı uvedl, že MFF UK neńı tak velká fakulta a všichni se dlouhodobě osobně znaj́ı. J. Doleǰśı uvedl, že
leccos se v́ı, např. kdo by byl loajálńı, i kdyby přistáli Mart’ani. J. Doleǰśı uvedl, že sám za sebe je sṕı̌s pro
publikaci podpořit.

J. Kratochv́ıl uvedl, že jako děkan fakulty byl J. Doleǰśım i M. Vyšinkou o záměru spraven několikrát. Uvedl,
že je v trochu těžké pozici, nebot’, ač 50. léta byla do záměru zahrnuta, stejně se diskuse nakonec stočila na
70. léta. Uvedl, že sám je do jisté mı́ry poznamenán asi dvouletým členstv́ım v KSČ, a tud́ıž mu nepř́ısluš́ı
vyjadřovat soudy ohledně toho, zda na MFF byly lepš́ı podmı́nky než jinde v té době. Uvedl, že sám potřebu
pro knihu nećıt́ı, že výrok, že ji velmi chce, by asi nezněl i tak př́ılǐs věrohodně, ale že vzniku publikace nebude
nijak bránit. Uvedl, že pokud na něj někdy poslal někde někdo nějaké udáńı, tak by to sám za sebe vědět určitě
nechtěl – což je d̊uvod, proč proti vzniku publikace (a zkoumáńı živé historie obecně) ćıt́ı sṕı̌se rezervovaný
postoj.

J. Kratochv́ıl se dotázal, zda existuj́ı lh̊uty, po kterých se archivy otev́ıraj́ı k volnému zkoumáńı. K. Volná
uvedla, že standardně jde o dobu 30 let, ale v ČR na stranické dokumenty KSČ je na tyto lh̊uty generálńı
pardon. Uvedla, že obecně u živých osob bývá nutný jejich souhlas, ale i toto archivnický zákon v ČR v př́ıpadě
oficiálńıch dokument̊u KSČ relativizuje.

J Doleǰśı s odkazem na osobńı vzpomı́nky vznik dokumentu opět opatrně podpořil.

P. Krtouš shrnul, že otázky jsou tedy v zásadě dvě: zda zkoumáńı vad́ı nebo nevad́ı, druhá otázka pak je,
zda o vznik publikace zač́ıt aktivně usilovat. J. Doleǰśı uvedl, že by nechal neformálně hlasovat o otázce, zda
zkoumáńı vad́ı nebo nevad́ı, a pokud vadit nebude, pak debatovat o daľśıch kroćıch. Uvedl, že prvńı krok bude
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pravděpodobně dotaz na archivy MFF momentálně spravované UK.

Neformálńı hlasováńı: pro 9, proti 0.

J. Doleǰśı neformálńı hlasováńı interpretoval jako nejednoznačnou podporu, nebot’ souhlas vyslovilo v́ıce sená-
tor̊u, ale neńı to ani většina př́ıtomných.

P. Krtouš zopakoval, že iniciativy v tomto směru již existuj́ı. J. Doleǰśı uvedl, že dotaz na archiv může být podle
něj učiněn i za stávaj́ıćıch podmı́nek.

P. Valtr uvedl, že je na mı́stě otázka, jaká podmnožina MFF by se měla k této otázce vyjádřit. Uvedl nebezpeč́ı,
že v jisté skupině lid́ı, zejména starš́ıho věku, může záměr vyvolat velmi negativńı reakci, naopak mladš́ı generace
by dokument jistě uv́ıtala. J. Doleǰśı uvedl, že senátoři by sv̊uj výsledný názor měli mı́t podpořen i svým vlastńım
fakultńım okoĺım.

12. Různé

C. Brom se dotázal, zda AS MFF UK plánuj́ı navšt́ıvit daľśı kandidáti na rektora. Děkan J. Kratochv́ıl od-
pověděl, že prof. Zima sám projevil zájem přij́ıt. Daľśı kandidát, prof. Stehĺık, o dnešńı diskusi s prof. Zimou v́ı
a pravděpodobně senát oslov́ı v nejbližš́ı době. Daľśı kandidát prof. Štech kandidaturu do dne zasedáńı oficiálně
nepotvrdil, prof. Haĺık svou kandidaturu vyloučil. (Dodáno po zasedáńı: prof. Štech kandidaturu potvrdil a pro-
jevil zájem na AS MFF UK vystoupit.)

J. Doleǰśı uvedl, že AS MFF UK by rád všechny kandidáty pozval. Uvedl, že v minulosti byla kandidát̊um
vyjadřována podpora, k čemuž je návštěva na senátu nutný krok. Uvedl, že otázku považuje za závažnou.

P. Krtouš uvedl, že dostal nové zněńı chystané novely zákona o vysokých školách s připomı́nkami z RVŠ.
Materiály přepošle a budou uveřejněny na stránkách senátu.

S. Stehno tlumočil informace k rektorskému dni – pořadatelem jednotlivých akćı jsou katedry a ústavy Tv na
UK, KTF se na organizaci pod́ıĺı (5 akćı z 28). Stěžejńı akćı je volejbalový turnaj na Albertově, mimoto se pořádá
softball v Hostivaři, turnaj ve stolńım tenise (za účasti tréninkového robota) a lekce Ken-jemu (zjednodušené
freesbee ve dvojici, rekreačńı sport) v Hostivaři po turnaji ve stolńım tenise. Rektorksý den je určen nejen pro
studenty, ale i zaměstnance, všichni jsou tak srdečně zváni.
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